
                                                     ľľee rr vv ee nn ee cc --pp rr oo ss ii nn ee cc   22 00 11 99  

1 

:: ::     SSll oo vv oo ¼vodem  ::  Slovo ¼vodem  ::  Slovo ¼vodem  ::  Slovo ¼vodem  ::  

V§ģen² spoluobļan®, 

dovolte, abych v§m popŚ§la vġechno nejlepġ² do nov®ho roku 2020, zejm®na aŠ tento rok str§v²me vġichni ve 

zdrav². SouļasnŊ bych chtŊla podŊkovat v§m vġem, kdo jste se pod²leli v uplynul®m roce na spr§vŊ obce, na 

¼klidu a vzhledu obce ļi jste jinĨm zpŢsobem jakkoliv pomohli, zaj²mali se nebo pŚispŊli jakoukoliv ļinnost². 

D§le patŚ² podŊkov§n² spolkŢm v obci, kter® se aktivnŊ pod²l² na spoleļensk®m, a zejm®na sportovn²m vyģit² 

v obci, ļehoģ si velice v§ģ²m nejen j§, ale i cel® zastupitelstvo a samozŚejmŊ obļan®. Douf§m, ģe n§s i v roce 

2020 ļek§ hodnŊ spoleļnĨch podaŚenĨch akc², aŠ uģ sportovn²ch nebo kulturn²ch. 

V uplynul®m pŢl roce se v obci ud§la Śada dŢleģitĨch vŊc². V posledn²m zpravodaji jsme se zabĨvali tvorbou 

Programu rozvoje obce, kdy probŊhlo v obci dotazn²kov® ġetŚen² a n§slednŊ pl§novac² v²kend. Dotazn²kov® 

ġetŚen² bylo nadm²ru ¼spŊġn®. Naprost§ vŊtġina dotazn²kŢ se n§m vr§tila vyplnŊna, za coģ v§m moc dŊkuji. 

Pl§novac² v²kend jiģ bohuģel tak ¼spŊġnĨ nebyl z dŢvodu mal® ¼ļasti obļanŢ. PŚesto vġak jsou z²skan® 

podklady dostateļn® a na Programu rozvoje obce d§le pracujeme. 

Dalġ² hojnŊ diskutovanou z§leģitost² je a bohuģel i nad§le bude dopravn² situace. KvŢli ļ§steļn® uzav²rce 

ulice Poln² v PŚerovŊ je pŚes naġi obec vedena obj²ģŅka, kter§ je pl§nov§na aģ do konce roku 2020, pŚiļemģ 

se pŚedpokl§d§, ģe dojde k dalġ²mu prodluģov§n². O odeslanĨch st²ģnostech jsem v§s informovala prŢbŊģnŊ. 

VĨsledkem st²ģnost² byla instalace pŚechodn®ho dopravn²ho znaļen² pŚi vjezdech do obce. Vzhledem k tomu, 

ģe tato opatŚen² nejsou dostateļn§, budu ve st²ģnostech na dopravn² situaci pokraļovat a hledat pŚ²padn® 

dalġ² Śeġen² situace. Budu v§s i nad§le prŢbŊģnŊ informovat na veŚejnĨch zased§n²ch a na obecn²m webu. 

RovnŊģ jsme informovali o vyvŊġen² novĨch z§mŊrŢ pachtu pozemkŢ ve vlastnictv² obce. PŚihl§sil se jedinĨ 

z§jemce, Moravsk§ zemŊdŊlsk§, a.s., se kterou jsme uzavŚeli  pŚ²sluġn® pachtovn² smlouvy. 

Dalġ² oblast², kterou jsme v zastupitelstvu Śeġili je problematiku ¼klidu obce a s t²m souvisej²c² nutnost koupŊ 

nov® komun§ln² techniky, neboŠ st§vaj²c² jiģ nedostaļuje. Ke konci roku uģ bylo jist®, ģe v roce 2020 nebude 

poskytov§na ģ§dn§ dotace na poŚ²zen² nov® komun§ln² techniky, a tak zastupitelstvo rozhodlo o poŚ²zen² 

nov®ho stroje vĨluļnŊ z vlastn²ch zdrojŢ. Zastupitel® vybrali jako nejvhodnŊjġ² multifunkļn² stroj STIGA Park 

Pro 540 IX s pŚ²sluġenstv²m. Kupn² cena byla po slevŊ stanovena na ļ§stku ve vĨġi 359.712,- Kļ. VŊŚ²m, ģe 

nov§ technika bude dobŚe slouģit po mnoho let. Starou sekaļku John Deere se zastupitelstvo rozhodlo 

nab²dnout k odprodeji. Nab²dky mŢģete v pŚ²padŊ z§jmu pŚedkl§dat do 15. 2. 2020, pŚiļemģ stroj bude 

prod§n za nejvyġġ² nab²zenou cenu. 

Nechali jsme opravit stŚechu zast§vky u kaple, kter§ jiģ byla prodŊravŊl§ a t®mŊŚ v dezol§tn²m stavu. Oprava 

st§la 48.544,- Kļ. Na jaŚe bude n§sledovat vĨmalba a uvaģujeme i o opŊtovn®m zasklen² zast§vky 

nerozbitnĨm sklem. 

Ke konci roku zastupitelstvo pŚijalo novou vyhl§ġku o 

m²stn²ch poplatc²ch. VĨġe poplatku za svoz odpadu se 

nezmŊnila. Novinkou pro letoġn² rok v oblasti odpadŢ 

bude novĨ kontejner na jedlĨ olej, o kter®m p²ġeme 

uvnitŚ tohoto ļ²sla. Na vaġi ģ§dost jsme pŚijali nov® 

naŚ²zen² o z§kazu podomn²ho a pochŢzkov®ho prodeje 

v obci. UpozornŊn² na tuto skuteļnost vyvŊs²me 

v nejbliģġ² dobŊ. 

Pokud m§te jak®koliv n§mŊty ļi pŚipom²nky k ļinnosti 

obce, jsem v§m k dispozici v ¼Śedn²ch hodin§ch obce 

ļi na emailu starosta@grymov.cz.  

 

PŚeji pŊknĨ rok 2020 a zdrav²m 

 

Mgr. Lenka Zbytovsk§, starostka

Od roku 2004 s V§mi 

mailto:starosta@grymov.cz
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::  Zpr§vy z obce  ::  Zpr§vy z obce  ::  Zpr§vy z  obce  ::  Zpr§vy z obce  ::  

V uplynul®m obdob² zased§n² zastupitelstva obce 

probŊhla 16. 9., 17. 10., 18. 11. a 23. 12. 2019. 

Z hlavn²ch projedn§vanĨch bodŢ vyb²r§me: 

HospodaŠen² obce 

Zastupitelstvo schv§lilo smlouvu s Moravskou 

zemŊdŊlskou a.s. o ¼hradŊ pachtovn®ho za 

pozemky ļ. 300 a 301 za obdob² 2015-2019 ve 

vĨġi 12 287 Kļ. Zastupitelstvo schv§lilo novou 

pachtovn² smlouvu s Moravskou zemŊdŊlskou a.s. 

v k.¼. Grymov za roļn² ¼hradu ve vĨġi 19 391 Kļ, 

v k.¼. Proseniļky za 5 857 Kļ + daŔ a v k.¼. Osek 

nad Beļvou za 5 472 Kļ + daŔ. Zastupitelstvo 

schv§lilo pachtovn² smlouvu na pozemek ļ. 381 

s p. Beneġem za roļn² pacht 1000 Kļ. 

Zastupitelstvo schv§lilo z§mŊr prodeje pozemku 

287/1 a jedn§n² o moģn® smŊnŊ pozemkŢ s c²lem 

zajistit bezpeļnŊjġ² pŚ²stup k cyklostezce kolem 

silnice. Zastupitelstvo schv§lilo z§mŊr koupit 

pozemek ļ. 383 u hŚiġtŊ, v pŚ²padŊ, ģe se podaŚ² 

dojednat pŚijateln§ cena. Zastupitelstvo 

neschv§lilo z§mŊr koupit pozemek ļ. 334 u pole 

mezi ZboŚilovĨm a novĨmi domy pro vybudov§n² 

obratiġtŊ vozŢ TechnickĨch sluģeb do vyjasnŊn² 

jeho nezbytnosti. V souvislosti s ocenŊn²m Zlat§ 

cihla, kter® obec z²skala za stavbu obecn² stodoly 

v r§mci soutŊģe Vesnice roku 2019, pŚijala obec 

dar ve vĨġi 16 500 Kļ. Zastupitelstvo schv§lilo 

n§vrh rozpoļtu obce na rok 2020 ve vĨġi 

2 247 000 Kļ a stŚednŊdob®ho vĨhledu na roky 

2021 a 2022. Zastupitelstvo schv§lilo sloģen² 

inventarizaļn² komise. 

Odpady  

Zastupitelstvo schv§lilo obecnŊ z§vaznou vyhl§ġku 

obce ļ. 1/2019 o odpadech. VĨġe poplatkŢ se 

nezmŊnila. 

Vzhled obce  

Zastupitelstvo schv§lilo nab²dky na opravu stŚeġn² 

krytiny (33 942 Kļ) a podhledu ļek§rny (14 620 

Kļ). Zastupitelstvo schv§lilo rozġ²Śen² veŚejn®ho 

osvŊtlen² u ZboŚilov®ho a u hŚiġtŊ. Zastupitelstvo 

schv§lilo n§kup v²ce¼ļelov®ho stroje Stiga Park 

Pro 540 se sekac² hlavou, cepovou sekaļkou, 

snŊhovou radlic², voz²kem a zametac²m adapt®rem 

v hodnotŊ 359 712 Kļ. Zastupitelstvo schv§lilo 

z§mŊr prodat sekaļku John Deere. 

Doprava  

Starostka informovala o obj²ģŅce, kter§ je vedena 

pŚes naġi obec a o st²ģnostech obļanŢ na dopravu 

v obci, kter® pŚedala kompetentn²m ¼ŚadŢm. 

PodaŚilo se dojednat sn²ģen² nejvyġġ² povolen® 

rychlosti pŚed vjezdem do obce na 70 km/h, 

um²stŊn² znaļky z§kaz pŚedj²ģdŊn² a osazen² 

zat§ļky u ZboŚilovĨch vĨstraģnĨmi tabulemi. 

ZŚ²zen² pŚechodu se dojednat nepodaŚilo. Policie 

sl²bila prov§dŊt ļastŊjġ² mŊŚen² dodrģov§n² 

nejvyġġ² povolen® rychlosti a zintenzivnit 

hl²dkovou ļinnost. Zastupitelstvo schv§lilo 

poskytnut² pŚ²spŊvku Olomouck®mu kraji na 

zajiġtŊn² dopravn² obsluģnosti ve vĨġi 24 450 Kļ. 

Rozvoj obce  

Zastupitelstvo povŊŚilo starostku obce, aby v r§mci 

prac² na Programu rozvoje obce poŚ²dila seznam 

projektovĨch z§mŊrŢ a pŚipravila vyhodnocen² 

minul®ho PRO. V PRO by mŊly bĨt zohlednŊny 

z§vŊry pl§novac²ho v²kendu a dotazn²kov®ho 

prŢzkumu. Zastupitelstvo projednalo nab²dky na 

zpracov§n² PRO a rozhodlo se jej vypracovat 

vlastn²mi silami. Pokud by se to uk§zalo jako pŚ²liġ 

n§roļn®, poģ§d§ o pomoc specializovanou firmu. 

Zastupitelstvo schv§lilo smlouvu o zŚ²zen² 

vŊcn®ho bŚemene na pozemku ļ. 277 v souvislosti 

s elektrickĨm veden²m k novĨm domŢm. 

Ostatn² 

Zastupitelstvo schv§lilo ļ§stku 25 000 Kļ za 

pŚeloģen² telefonn²ho veden² na elektrick® sloupy 

na druh® stranŊ cesty na Vrbovec. Zastupitelstvo 

schv§lilo poskytnut² finanļn²ho daru 

Grymovsk®mu sportovn²mu spolku ve vĨġi 15 000 

Kļ. Zastupitelstvo v souladu s vyj§dŚen²m 

pŚedsedy Sportovn²ho klubu Salix Grymov 

neschv§lilo poskytnut² finanļn²ho daru ve vĨġi 

5 000 Kļ. Zastupitelstvo schv§lilo naŚ²zen² obce 

ļ. 1/2019 o z§kazu podomn²ho a pochŢzkov®ho 

prodeje na ¼zem² obce. 
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::  Obec zve  ::  Obec zve  ::  Obec zve  ::  Obec zve  ::  Obec zve  ::  Obec zve  ::  

Kdy Kde Co 

20. 2. 2020 

18,00 

Obecn² stodola  Sch Ũze hasiľŨ 

VĨroļn² schŢze obecn² jednotky hasiļŢ 

29. 2. 2020 

11,00 

Obecn² stodola 

a traŠ u Beļvy  
12 . Grymovsk§ des²tka 

PŚijŅte si zabŊhnout nebo povzbudit z§vodn²ky na 10km trati. 

12. 3. 2020 

17,00 

Obecn² stodola Mezin§rodn² den ĥen  

Tradiļn² setk§n² s grymovskĨmi ģenami s drobnĨm obļerstven²m. 

4. 4. 2020 

9,00 

Obecn² stodola 

a okol² obce 
Ukliňme Grymov, ukliňme svōt 

Tradiļn² ¼klid okol² obce. PŚijŅte pros²m pomoct! Rukavice s sebou. 

KvŊten Rybn²k 

Prosenice 
Ryb§Šsk® z§vody  

PŚesnĨ term²n bude upŚesnŊn. 

Ļerven  Are§l hŚiġtŊ na 

Vrbovci 
Letn² kino; DōtskĪ den  

PŚesn® term²ny akc² budou upŚesnŊny. 

20. 6. 2020 Are§l hŚiġtŊ na 

Vrbovci 
2. Memori§l Franty Kubj§ta 

Vzpom²nkovĨ pŚedhodovĨ turnaj grymovskĨch tĨmŢ v mal® kopan®. 

21. 6. 2020 Kaple sv. Jana 

KŚtitele 
Hodov§ mģe 

PŚijŅte se sousedy oslavit hlavn² sv§tek naġ² obce. 

26. 6. 2020 

19,00 

Obecn² stodola  Divadeln² pŠedstaven² 

Program bude upŚesnŊn. 

::   V²t§me  ::   V²t§me  ::   V²t§me  ::   V²t§me  ::  

V²t§me v naġ² obci Tobi§ġe Krejļ²ho, kterĨ se narodil 7. 7. 2019 a pŚejeme mu i ġŠastnĨm rodiļŢm hodnŊ 

zdrav² a radosti do dalġ²ch let. V²t§me Vondrovy, kteŚ² se pŚistŊhovali na ļp. 41 a pŚejeme jim hodnŊ ġtŊst²! 

::   Gratulujeme  ::   Gratulujeme  ::   Gratulujeme  ::   Gratulujeme  ::    

Dne 6. 1. 2020 oslavila pan² Boģena Hiklov§ 75. narozeniny. Do dalġ²ch let j² pŚejeme hodnŊ zdrav² 

a dŊkujeme za pr§ci, kterou odvedla jako dlouholet§ ¼ļetn² obce. 

:: Obec informuje :: Obec informuje :: Obec informuje :: Obec informuje  

Term²ny svozu odpadu 

V roce 2020 bude netŚ²dŊnĨ komun§ln² odpad 

vyv§ģen v tyto dny: 

MŊs²c Den 

Leden 16. 

Đnor  6., 27. 

BŚezen 19. 

Duben 9., 30. 

KvŊten 21. 

Ļerven 11. 

Nov Ī kontejner na jedlĪ olej 

Jedl® ani jin® tuky a oleje rozhodnŊ nepatŚ² do 

kanalizace. K ekologick® likvidaci jedlĨch tukŢ 

obec poŚ²dila novĨ kontejner. Jak bude fungovat? 

1. ZchladlĨ jedlĨ olej z p§nviļky nebo friŠ§ku 

nalijte do PET l§hve a uzavŚete v²ļkem.  

2. UzavŚenou PETku s olejem vyhoŅte do 

speci§ln²ho kontejneru urļen®ho pro tento ¼ļel. 

O zbytek se postar§ obec a svozov§ firma. 

DŊkujeme, ģe n§m pom§h§te chr§nit naġe 

prostŚed². 
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::  O ľem se mluv²  ::   O ľem se mluv²  ::   O ľem se mluv²  ::   O ľem se mluv²  ::  

Dotazn²kovĪ prŨzkum v ľ²slech 

Dotazn²kovĨ prŢzkum mezi obļany Grymova 

pŚedch§zel pl§novac²mu v²kendu, kterĨ probŊhl 

v p§tek 26. a v sobotu 27. ļervence 2019. 

Uskuteļnil se v ļervenci 2019, z¼ļastnilo se ho 

¼ctyhodnĨch 77 obļanŢ.  
D§le uv§d²me pŚehled vĨsledkŢ. ProstŚedn² sloupec 

uv§d² poļet odpovŊd², pravĨ pak procento ze vġech 

odpovŊd² k dan® ot§zce. Ne vġichni dot§zan² 

zodpovŊdŊli vġechny ot§zky, proto souļty odpovŊd² 

nemusej² vģdy sedŊt. 

tƻƘƭŀǾƝ 
muģ 35 45% 

ģena 41 53% 

±Šƪ 
15-25 12 16% 

26-35 15 19% 

36-50 14 18% 

51-65 19 25% 

v²ce neģ 65 14 18% 

±ȊŘŠƭłƴƝ 
z§kladn² 11 14% 

SO 19 25% 

SO s maturitou 21 27% 

VOĠ 3 4% 

VĠ 18 23% 

{ƻŎƛłƭƴƝ ǇƻǎǘŀǾŜƴƝ 
ģ§k, student 11 14% 

zamŊstnanec 38 49% 

ģivnostn²k, podnikatel 5 6% 

v dom§cnosti 0 0% 

nezamŊstnanĨ 2 3% 

dŢchodce 20 26% 

hōőŀƴ ƻōŎŜ 
ano 72 94% 

ne 4 5% 

¢ǊǾŀƭȇ Ǉƻōȅǘ Ǿ ƻōŎƛ 
ano 70 91% 

ne 6 8% 

5Šǘƛ Ǿ ŘƻƳłŎƴƻǎǘƛ 
ano, do 18 23 30% 

ano nad 18 8 10% 

ano do i nad 18 5 6% 

ne 38 49% 

Vztah k obci 
ģiji od narozen² 30 39% 

pŚistŊhoval jsem se v dŊtstv² s rodiļi 6 8% 

pŚistŊhoval jsem se dospŊlĨ pŚed v²ce 

neģ 5 lety 

30 39% 

pŚistŊhoval jsem se dospŊlĨ pŚed m®nŊ 

neģ 5 lety 

7 9% 

IƻŘƴƻŎŜƴƝ ƳŜȊƛƭƛŘǎƪȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻ Ǿ obci 
velmi dobr® 1 1% 

dobr® 33 43% 

sp²ġe ġpatn® 15 19% 

ġpatn® 9 12% 

nev²m 18 23% 

± ƻōŎƛ ǎŜ Ƴƛ ƴŜƧǾƝŎ ƭƝōƝ 
hezk® prostŚed² obce 32 42% 

klidn® bydlen² 41 53% 

sportovn² vyģit² 12 16% 

kulturn² vyģit² 10 13% 

dobr® kontakty s lidmi 9 12% 

dostupnost mŊsta 59 77% 

pŚ²roda v bl²zkosti obce 23 30% 

tǊƛƻǊƛǘƴƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ ƻōŎŜ ƪ ǌŜǑŜƴƝ 
kanalizace a ļov 44 57% 

cesta za zahradami u hŚiġtŊ 9 12% 

cesta za zahradami Radslavice 1 1% 

rekonstrukce stodoly 7 9% 

rekonstrukce obecn²ho ¼Śadu 13 17% 

dopravn² situace 51 66% 

obecn² hŚiġtŊ 14 18% 

Śeġen² zast§vky 19 25% 

nŊco jin®ho, upŚesnŊte 10 13% 

± ƻōŎƛ ŎƘȅōƝ 
dŊtsk§ hŚiġtŊ 11 14% 

volnŊ pŚ²stupn§ sportoviġtŊ 27 35% 

hospoda, restaurace 9 12% 

Obchod 49 64% 

spoleļensk§ m²stnost 13 17% 
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tǊƻōƭŞƳȅ ǎ őƛǎǘƻǘƻǳ ƻōŎŜ 
nedostateļnĨ ¼klid silnic a chodn²kŢ 25 32% 

zanedban® okol² domŢ 21 27% 

nedostatek odpadkovĨch koġŢ 19 25% 

¼drģba veŚejn® zelenŊ 23 30% 

vĨsadba veŚejn® zelenŊ 10 13% 

je v poŚ§dku 20 26% 

nŊco jin®ho, upŚesnŊte 7 9% 

½ŘǊƻƧ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ŘŠƴƝ Ǿ obci 
web obce 37 48% 

obecn² rozhlas 41 53% 

¼Śedn² deska 21 27% 

facebook 10 13% 

zn§m², pŚ§tel®, z doslechu 28 36% 

dŊn² nesleduji 11 14% 

½łƧŜƳ ƻ {a{ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ 
ano 35 45% 

ne 37 48% 

½łƧŜƳ ƻ ȊƳŠƴǳ ǵǌŜŘƴƝŎƘ ƘƻŘƛƴ 
ano, konkr®tnŊ 3 4% 

ne 66 86% 

tǊŜŦŜǊƻǾŀƴŞ ƛƴǾŜǎǘƛőƴƝ ŀƪŎŜ 
kanalizace a ļov 53 69% 

rekonstrukce o¼ a hasiļ§rny 16 21% 

¼pravy stodoly 11 14% 

dŊtsk® hŚiġtŊ 3 4% 

multifunkļn² hŚiġtŊ 24 31% 

zast§vka u kaple 13 17% 

cesta za zahradami hŚiġtŊ 7 9% 

cesta za zahradami Radsl. 1 1% 

zaŚ²zen² knihovny 4 5% 

vybaven² pro hasiļe 3 4% 

obchod 38 49% 

obecn² zahrada 1 1% 

nŊco jin®ho, upŚesnŊte 5 6% 

tƻŘǇƻǊŀ ȊŀǾŜŘŜƴƝ ƴŜŘŠƭƴƝƘƻ ȊłƪŀȊǳ 
ƘƭǳőƴȇŎƘ ǇǊŀŎƝ 
ano 37 48% 

ne 39 51% 

Souhlas s ǵǎǇƻǊƻǳ ǾƻŘȅ ōŠƘŜƳ ǎǳŎƘŀ 
ano 56 73% 

ne 18 23% 

{ƻǳƘƭŀǎ ǎŜ ȊłƪŀȊŜƳ ǇƻŘƻƳƴƝƘƻ ǇǊƻŘŜƧŜ 
ano 73 95% 

ne 4 5% 

IƻŘƴƻŎŜƴƝ ƻōŎŜ Ǉƻ ƻōƭŀǎǘŜŎƘ 
1. Rozvoj obce 54% 2,0 
2. VeŚejn§ doprava 44% 2,2 
3. Kultura a spoleļenskĨ ģivot 62% 1,9 
4. Sportovn² vyģit² 38% 2,3 
5. Ģivotn² prostŚed² 67% 1,8 
6. P®ļe o vzhled obce 56% 2,0 
7. Informovanost o dŊn² v obci 75% 1,9 
8. Pr§ce zastupitelstva 48% 2,0 
9. Dostupnost ġkolstv² 56% 2,1 
10. Dostupnost zdravotnictv² 48% 2,2 
11. Podm²nky pro podnik§n² 0% 2,7 
12. Moģnosti vyģit² pro dŊti 37% 2,3 
13. M²stn² komunikace a chodn²ky 58% 2,1 
14. Zimn² ¼drģba -1% 2,5 
15. Nakl§d§n² s odpady, tŚ²dŊn² a 

recyklace 

54% 
1,9 

16. Mnoģstv² a kvalita obecn² zelenŊ 48% 2,1 
17. Mezilidsk® vztahy v obci 13% 2,5 
18. Pr§ce obecn²ho ¼Śadu a 

zamŊstnancŢ obce 

55% 
1,9 

Zamyģlen² nad posledn² ot§zkou, aneb 

jak se m²t l²p u n§s doma v Grymovō 

PrŢmŊrn§ zn§mka hodnocen² je 2,1. Co to 

znamen§? Kdyby byly vġechny odpovŊdi velmi 

spokojen, byla by prŢmŊrn§ zn§mka 1, kdyby 

naopak velmi nespokojen, byla by prŢmŊrn§ 

zn§mka 4. Zn§mka 2,1 znamen§, ģe vŊtġinou 

jsme se situac² v obci sp²ġe spokojeni.  

Procento v prostŚedn²m sloupci Ś²k§, o kolik je 

v²c hodnocen² velmi nebo sp²ġe spokojen neģ velmi 

nebo sp²ġe nespokojen.  

bŜƧǎƭŀōǑƝ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ƪ ǇƻŘƴƛƪłƴƝΣ ƴŜƧƭŜǇǑƝ 
ȌƛǾƻǘƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ 

Z pohledu obce bychom mohli Ś²ct ï vĨbornŊ, lid® 

jsou celkovŊ spokojen², ale jsou oblasti, kde je 

spokojenost menġ². 

Pod pomyslnĨm prŢmŊrem 2,1 skonļily: 

¶ podm²nky pro podnik§n² (2,7) 

¶ mezilidsk® vztahy v obci (2,5), zimn² ¼drģba 

(2,5) 
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¶ moģnosti vyģit² pro dŊti (2,3), sportovn² vyģit² 

(2,3)  

¶ veŚejn§ doprava (2,2) 

PrŢmŊrnŊ hodnocen® byly oblasti: 

¶ dostupnosti ġkolstv² (2,1), m²stn² komunikace 

a chodn²ky (2,1) a mnoģstv² a kvalita zelenŊ 

(2,1) 

NadprŢmŊrnŊ obļan® ohodnotili:  

¶ rozvoj obce (2,0), p®ļi o vzhled obce (2,0), pr§ci 

zastupitelstva (2,0) 

¶ kulturu a spoleļenskĨ ģivot (1,9), informovanost 

o dŊn² v obci (1,9), nakl§d§n² s odpady, tŚ²dŊn² 

a recyklaci (1,9), pr§ci obecn²ho ¼Śadu 

a zamŊstnancŢ obce (1,9) 

¶ ģivotn² prostŚed² (1,8) 

Ne-ǎǇƻƪƻƧŜƴƝ ƛ ǎǇƻƪƻƧŜƴƝ 
Nejenom, ģe se liġila celkov§ spokojenost obļanŢ 

s jednotlivĨmi oblastmi ģivota obce, ale liġila se 

tak® spokojenost rŢznĨch skupin. 

VĨraznŊ pod prŢmŊrem 2,1 skonļily skupiny: 

¶ nespokojen² s prac² zastupitelstva (2,7) 

¶ ģ§ci a studenti (2,5) 

¶ se z§kladn²m vzdŊl§n²m (2,4), 15-25 let (2,4). 

M²rnŊ nespokojen® byly skupiny:  

¶ v²ce neģ 65 let (2,3) 

¶ 36-50 let (2,2), stŚedn² odborn® s maturitou (2,2), 

dŢchodci (2,2) a ģiji zde od narozen² (2,2) 

Sp²ġe spokojen² jsou:  

¶ 51-65 let (2,0), vysokoġkolsk® (2,0), 

zamŊstnanci (2,0), pŚistŊhovan² (2,0) 

¶ stŚedn² odborn® (1,9), spokojen² s prac² 

zastupitelstva (1,9) 

¶ 26-35 let (1,8) 

bŜǎǇƻƪƻƧŜƴƝ ǎ ƻōŎƝ ŀ ǊƻȊǾƻƧŜƳ 

Skupina nespokojen² s prac² zastupitelstva byla 

nejkritiļtŊjġ² k oblastem:  

¶ pr§ce zastupitelstva, pr§ce obecn²ho ¼Śadu 

a zamŊstnancŢ obce,  

¶ podm²nky pro podnik§n², rozvoj obce  

¶ zimn² ¼drģba 

NejpozitivnŊji naopak hodnotila:  

¶ nakl§d§n² s odpady, tŚ²dŊn² a recyklaci, ģivotn² 

prostŚed² 

¶ informovanost o dŊn² v obci  

¶ dostupnost ġkolstv² 

YǊƛǘƛŎƪł ƳƭłŘŜȌ 

Skupina ģ§kŢ a studentŢ do 25 let se z§kladn²m 

vzdŊl§n²m nejhŢŚe hodnotila oblasti:  

¶ podm²nky pro podnik§n²  

¶ mezilidsk® vztahy v obci 

¶ pr§ce obecn²ho ¼Śadu a zamŊstnancŢ obce, pr§ce 

zastupitelstva 

¶ zimn² ¼drģba 

¶ dostupnost zdravotnictv² 

NejspokojenŊjġ² byli s:  

¶ informovanost² o dŊn² v obci 

¶ veŚejnou dopravou 

¶ moģnost² vyģit² pro dŊti 

¶ m²stn²mi komunikacemi a chodn²ky 

yŜǑƛǘ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ǊŜǎǇŜƪǘŜƳ 

Je zŚejm®, ģe v obci ģij² lid®, kteŚ² se v n² nec²t² 

¼plnŊ dobŚe. MŊli bychom se snaģit to zmŊnit. Co to 

znamen§? StavŊt na tom, co funguje a co n§s 

spojuje a Śeġit probl®my, kde to jde. 

DŢleģit§ je atmosf®ra v obci, kterou tvoŚ²me 

vġichni. KaģdĨ se mŢģeme snaģit mezi sebou 

i o sobŊ navz§jem mluvit s respektem a sluġnŊ. 

I kdyģ spolu nesouhlas²me, nebo si nejsme 

sympatiļt². 

/ƘŎŜƳŜ ǎŜ ƳƝǘ ƭƝǇ, jen ƪŀȌŘȇ trochu jinak 
Je n§s v GrymovŊ p§r des²tek a jsme rŢzn², ale na 

jednom se mŢģeme shodnout. Chceme se tu m²t 

dobŚe. Pro nŊkoho to znamen§ moci si obļas zaj²t 

na koncert, besedu nebo divadlo do stodoly, pro 

jin®ho je zaj²mavŊjġ² bŊh, tenis, posezen² na hr§zi 

s pŚ§teli. 

NesuŅme druh® a zametejme si pŚed vlastn²m 

prahem. Kdyģ to aspoŔ obļas dok§ģeme, bude l²p ï 

u n§s doma v GrymovŊ ï n§m vġem. 
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Pl§novac² v²kend Grymov 26. ð 27. 7. 2019  

¨ǾƻŘŜƳ 
Pl§nov§n² se konalo posledn² ļervencovĨ p§tek a sobotu. Tak jako dvŊ pŚedchoz² pl§novac² akce (v roce 2007 a 2013) 

bylo vŊnov§no rozvoji obce, konkr®tnŊ veŚejnĨm budov§m a prostranstv²m v GrymovŊ. Setk§n² pŚedch§zel podrobnĨ 

dotazn²k, kterĨ byl distribuov§n do kaģd® dom§cnosti a na nŊjģ odpovŊdŊla velk§ ļ§st obļanŢ (77 dotazn²kŢ). 

VĨstupy ze setk§n² i dotazn²ku by mŊly bĨt vyuģity k aktualizaci Pl§nu rozvoje obce. DŢleģitĨm prvkem setk§n² tohoto 

typu je tak® posilov§n² m²stn²ch demokratickĨch procesŢ a zapojov§n² veŚejnosti do rozvoje obce. Bohuģel se projevila 

n²zk§ ¼ļast veŚejnosti, kter§ mohla souviset jak s ¼spŊġnĨm dotazn²kovĨm prŢzkumem, tak s pr§zdninovĨm term²nem 

a vysokĨmi teplotami pŚes 33 ÁC. 

Wŀƪ ǎŜ ȌƛƧŜ DǊȅƳƻǾŠΚ 

+ (plusy) m²sta - (m²nusy/probl®my) m²sta 
- hezk® okol² obce (Beļva) 

- vzhled obce (domy, chodn²ky) 

- pŚehlednost obce (pŚehlednost a soun§leģitost 
komunity, spoluobļanŢ) 

- dostupnost obce (bl²zkost PŚerova) 

- stodola - m²sto setk§v§n² a komunikace 

- bl²zkost okol², d§ se dojet do ġkoly na kole a 

z§roveŔ je obec daleko od kom²nŢ (chemiļky v 

PŚerovŊ) 

- klidn® prostŚed², sportovn² a rekreaļn² vyuģit² 

- existence cyklostezky - propojuj²c² bl²zk§ i 

vzd§len§ m²sta 

- upraven® pozemky pŚed domy 

- dobr® vztahy s nejbliģġ²mi sousedy 

- aktivity v tŚ²dŊn² odpadu (je to moģn® vļetnŊ 
BRO) 

- souļasnĨ stav dopravy v obci (doļasnĨ stav souvisej²c² s obj²ģŅkou 

v souvislosti s napojen²m PŚerova na d§lnici) 

- zeleŔ (v souvislosti s ģivotn²m prostŚed²m, usychaj²c² stromy v 
alej²ch) 

- vzhled a prostory obecn²ho ¼Śadu (prostory knihovny zmŊna) 

- zast§vka u kaple (vzhled a jej² vyuģit²) 

- hodnŊ odpadu (chyb² kontejner na kovovĨ odpad, plechovky) 

- chyb² obchod (vzhledem k demografick® situaci v obci) 

- ¼prava nŊkterĨch obecn²ch pozemkŢ pŚed soukromĨmi domy 
(dŚ²ve o nŊ obyvatel® domŢ peļovali) 

- ¼drģba zelenŊ, ¼drģby v zimŊ (hr§zka, Ġmerdovi) 

- spoleļensk§ m²stnost (vŊtġ² i pro setk§v§n² v zimŊ napŚ. ve 
spojitosti s budouc² rekonstrukc² obecn²ho ¼Śadu) 

- nedokonļen§ zmŊna ¼zemn²ho pl§nu obce (mŢģe zdraģit v 
budoucnu cenu za pr§ce pŚi oprav§ch obecn²ch budov, zaŚ²zen² ļi 

¼prav veŚejnĨch prostranstv²) 

- chybŊj²c² ļist²rna odpadn²ch vod 

- klesaj²c² ¼ļast obļanŢ na akci "UkliŅme svŊt, ukliŅme Ļesko!" 

- obecnŊ pasivita obļanŢ (souvisej²c² se spoleļenskĨm trendem) 

- klesaj²c² n§vġtŊvnost knihovny 

- obnoven² hasiļŢ v obci 

Jako prioritn² t®mata byly ¼ļastn²ky vybr§ny zeleŔ a budova obecn²ho ¼Śadu, pozornost byla pŚi prohl²dce 

vŊnov§na tak® ļek§rnŊ. 

błƳŠǘȅ 

½ŜƭŜƶ Ǿ obci ƻōŜŎƴŠ 
- vyuģit² obecn²ch pozemkŢ (Proļ se na trval®m travn²m porostu pŊstuje Śepka a s·ja?, pozemek je rezervov§n pro stavbu 

ĻOV, doļasnŊ pronajat zemŊdŊlci) 

- n§vrh na vyuģit² zbyl® plochy pozemku po stavbŊ ĻOV, vyuģ²t pozemek pro stavbu hŚiġtŊ (pokud to lze vzhledem 

k projektu ĻOV jiģ dnes vysadit na parcele zeleŔ, konzultovat s projektantkou) 

- pŊstovan§ s·ja na navazuj²c² parcele jako doļasn® Śeġen² - parcela bude vyuģita k vĨsadbŊ biokoridoru/zalesnŊna 

- Śeġit koncepci ¼drģby zelenŊ v obci vzhledem k problematice zmŊny klimatu (ļetnost kosen² tr§vn²kŢ, odolnost 

vysazenĨch dŚevin, trvalkov® z§hony) 

tǊƻǎǘƻǊȅ ƪƻƭŜƳ ƻōŜŎƴƝ ǎǘƻŘƻƭȅ 
- vyuģit² vody zachyt§van® do n§drģe na z§livku ļ§sti parļ²ku nebo na splachov§n² WC ve stodole deġŠovou vodou (vyuģ²t 

dotace z programu OPĢP "DeġŠovka") 

- vĨsadba stromŢ a keŚŢ na stranŊ od KadleļkŢ (n§vrhy vysok® stromy dostatek prostoru, jedl® stromy doplnŊny jedlĨmi 

keŚi apod.) 
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- vĨsadba v zahradŊ u uv²tac² cedule obce (nahradit pŚest§rl® stromy ovocnĨmi, myslet na to, aby i po druh® ļ§sti 

komunikace u stodoly ġel postavit st§nek pŚi veŚejnĨch akc²ch) 

- n§vrh vĨsadby ģivĨch plotŢ od silnice (vŊtġ² soukrom² pŚi poŚ§danĨch akc²ch) 

- diferencovan§ ¼drģba tr§vn²kŢ - n§vrh ponechat na vŊtġinŊ vyġġ² porost k podpoŚe biodiverzity hmyzu a sn²ģen² vysych§n² 

pŢdy, moģnĨ dosev kvetouc²ch ļi region§ln²ch tr§vn²kovĨch smŊs² a n²zkĨ porost udrģovat jen v okol² stodoly a hern²ch 

prvkŢ 

!ƭŜƧŜ ǇǌŜǾȊŀǘŞ ƻōŎƝ Ǉƻ ǇǊƻǾŜŘŜƴȇŎƘ ƪƻƳǇƭŜȄƴƝŎƘ ǇƻȊŜƳƪƻǾȇŎƘ ǵǇǊŀǾłŎƘ 
- prov®st udrģovac² Śez (nadzvednut² korun vzhledem k seļen² pod stromy) 

- vymŊnit usychaj²c² stromy za nov® (hlavnŊ jasany), vyuģ²t k tomu program OPĢP pro vĨsadby administrovanĨ MAS 

błǾŜǎ  
- pokud obļan® budou udrģovat prostory pŚedzahr§dek pŚed domy, ponechat st§vaj²c² praxi, udrģuje kaģdĨ s§m, ojedinŊl® 

pŚ²pady (dŢm doļasnŊ neobydlen apod.) Śeġit pracovn²kem obce a zvolit vhodnou formu ¼drģby 

- oslovit projektanty z okol² (autorka vĨsadby v Lazn²k§ch, zapojit studenty) do aktualizace koncepce ¼drģby zelenŊ v obci 

- Śeġit n§kup nov® multifunkļn² techniky pro ¼drģbu zelenŊ (tip DAKR Hranice - multifunkļn² mini-traktor FD 5) 

wŜƪƻƴǎǘǊǳƪŎŜ ƻōŜŎƴƝƘƻ ǵǌŀŘǳ 
- budovu asanovat a postavit novou (z§vis² na moģnostech financov§n² a dotac², konzultac² s projektanty) 

- vyuģ²t dotac² MMR - rekonstrukce budovy vļetnŊ energetickĨch ¼spor 

- ano budovu rekonstruovat, ale nejdŚ²ve vybudovat ĻOV (m§ souvislost se schv§len²m ¼zemn²ho pl§nu obce, zadat alespoŔ 

studii rekonstrukce OĐ) 

- vybudovat pŚi rekonstrukci spoleļenskou m²stnost pro 20 aģ 30 lid², multifunkļn² i pro sportovn² aktivity v zimŊ 

(8x11metrŢ) 

- izolace budovy je problematick§, voda ve sklepŊ, pŚ²liġ tenk® zdi, s t²m souvis² i situace v knihovnŊ v zimŊ a dalġ² vlhnut² 

zd² (tepeln® mosty) 

- zakomponovat do rekonstrukce prostory pro obchod  

- prostory pro aktivity knihovny (autorsk® ļten², liter§rn² kav§rna), st§vaj²c² prostory jsou v pŚ²padŊ akci mal® 

- vyuģ²t prostor dvora pro zvŊtġen² objektu 

- zachovat vŊģ pro hasiļe a pokryt² obce internetem 

- postavit na zahradŊ novou gar§ģ pro uskladnŊn² obecn² techniky 

- v budovŊ je tak® hasiļsk§ technika (historick§) 

½ŀǎǘłǾƪŀ ŀ ƧŜƧƝ ǾȅǳȌƛǘƝ 
- zast§vka slouģ² z§roveŔ jako m²sto, kde ļekaj² obļan® na pŚ²jezd poj²zdn® prodejny a vyuģ²vaj² ji hlavnŊ pŚi nepŚ²zniv®m 

poļas² 

- opravit stŚechu nebo d§t novou 

- zlepġit prostŚed² - vĨmalba (zapojit dŊti, ml§deģ) 

- zasklen² ï dovnitŚ fuļ², prġ² 

- byl zpracov§n projekt na stavbu nov® zast§vky a z§livu pro veŚejnou dopravu (um²stŊn² pŢvodn² je dopravnŊ 

a bezpeļnostnŊ nevyhovuj²c²), narazil vġak na nesouhlas vlastn²ka pozemkŢ 

- chyb² tam pŚechod pŚes komunikaci (nepovol² jej dopravn² odbor vhledem k velikosti s²dla) 

- proj²ģdŊj²c² si pletou okol² zast§vky s WC (um²stit atrapu kamery) 

- poj²zdn§ prodejna by tam mŊla st§t od do napŚ. 30 minut (obchodn²k na z§kazn²ky neļek§, tŊm co pŚijdou, prod§ a jede 

d§l, z§sobuje i dalġ² obce 

5ƻǇƻǊǳőŜƴƝ 
- PŚi zveŚejnŊn² vĨstupŢ a podrobn®ho dotazn²kov®ho ġetŚen² ve zpravodaji obce, na webu obce vysvŊtlit 

podrobnŊji nŊkter® souvislosti (doļasn® dopravn² zat²ģen² obce, souļasnĨ stav poŚizov§n² ĐP, pŚipravovan® 

vĨstavby ĻOV, v²ce¼ļelov®ho hŚiġtŊ).  

- Posilovat aktivity, kter® povedou k mezigeneraļn²mu setk§v§n² obyvatel obce (nen§roļn® deskov® hry ve 

stodole, turnaje apod.) a posilov§n² jejich soudrģnosti. 

- PodŊkov§n² patŚ² vġem, kteŚ² pŚiġli a diskutovali i tŊm, kteŚ² si naġli ļas na vyplnŊn² dotazn²ku ļi pŚipravili 
obļerstven² pro ostatn². Zvl§ġtn² d²k patŚ² Lum²ru KuchaŚ²kovi, kterĨ uģ potŚet² n§ġ pl§novac² v²kend vedl. 

 



            ľľee rr vv ee nn ee cc --pp rr oo ss ii nn ee cc   22 00 11 99  

9 

::  Jak to vid²m j§  ::   Jak to vid²m j§  ::   Jak to vid²m j§  ::   Jak to vid²m j§  ::  

Blanľin sloupek, tentokr§t o ĥen§ch (a muĥ²ch) 

TeŅ budu dost troufal§ a budu ps§t o ģen§ch. A taky o muģ²ch. A o jejich rol²ch. 

V t®to dobŊ (a t²m mysl²m tŚeba posledn²ch 50 let) doch§z² k tomu, ģe se postupnŊ vytr§c² tradiļn² role muģe 

jako ģivitele rodiny a ģeny jako udrģovatelky rodiny a domova. Je to pŚirozenĨ vĨvoj danĨ zrovnopr§vnŊn²m 

muģŢ a ģen, emancipac² a feminismem. Proti tomu vŢbec nic nem§m. Je v poŚ§dku, ģe se ģeny realizuj² 

v pr§ci a maj² stejn§ pr§va jako muģi (jeġtŊ by mohly i dost§vat stejnou odmŊnu za pr§ci jako muģi). Je 

v poŚ§dku, ģe ģeny jsou vŊdkynŊ, politiļky, policistky nebo cokoliv chtŊj². 

Jenģe ģeny, aby uspŊly v pracovn²m svŊtŊ, zaļaly (nebo sp²ġ byly nuceny) vyuģ²vat ryze muģsk® vlastnosti. 

Dravost, sebeprosazen², logick® argumenty a zamŊŚen² na vĨkon. Jenģe toto vyvolalo nerovnov§hu, kter§ se 

projevila i v ostatn²ch oblastech ģivota.  

ProstŊ to dopadlo tak, ģe muģi ani ģeny nev², kdo jsou a jak® jsou jejich pŚirozen® role. Je to tak® jeden 

z dŢvodŢ ohromn®ho procenta rozvodŢ. Ģeny maj² tendenci soutŊģit s muģi i doma. Kolikr§t nevŊdomŊ 

pŚeb²raj² muģskou roli v rodinŊ a muģi si pak pŚijdou zbyteļn² a nepotŚebn².  

AŠ chceme nebo ne, hlavn² nositelkou vztahu je vģdy ģena. Je to tedy zejm®na na n§s ģen§ch, abychom s t²m 

zaļaly nŊco dŊlat. UrļitŊ se to uģ teŅ zaļ²n§ pomalu mŊnit. Ģeny si uvŊdomuj² svou hodnotu a sv® pŚirozen® 

kvality. Ģenina s²la nevych§z² z toho, jakou pracovn² pozici zast§v§ a kolik vydŊl§v§ penŊz. Ģenina hodnota 

je v tom, ģe tu prostŊ je. Nen² tŚeba cokoliv dokazovat.  

Byla bych moc r§da, kdybychom my ģeny doma udŊlaly krok stranou a daly dostateļnĨ prostor muģŢm. 

Nechaly muģe rozb²jet sk§ly, vl§dnout a starat se o rodinu. Pak mu za to v ¼tuln®m domovŊ pŚipravily dobrou 

veļeŚi a vyj§dŚily mu obdiv a uznaly jeho dŢleģitost. L²bilo by se mi, kdyby ģeny byly t²m pomyslnĨm krkem, 

kterĨ ot§ļ² hlavou muģe. VģdyŠ muģ v takov®m pŚ²padŊ udŊl§ vġe, co ģenŊ na oļ²ch vid² a spln² j² kaģd® pŚ§n².  

A muģi, aby byli ģenŊ oporou, zahrnovali ji pozornost² a p®ļ² a byli v kaģd®m ohledu gentlemany.  

Toto je m® velk® pŚ§n² do nov®ho roku. 

           Vaġe Blanka 

Vidōt v probl®mu pŠ²leĥitost 

Pozv§n² na setk§n² aktivn²ch seniorŢ v Radslavic²ch ļi Troubk§ch n§s pŚimŊlo k tomu, ģe i u n§s jsme na hŚiġti po tŚi 

roky v srpnu poŚ§dali takov§to setk§n². Hr§l se minigolf, poslouchala ģiv§ hudba ļi se pŚi n² tancovalo a z§roveŔ to 

bylo pohodov® posezen² seniorŢ z Grymova a ostatn²ch obc². O naġich setk§n²ch jsme informovali na str§nk§ch 

zpravodaje i ve fotogalerii obce. Na zastupitelstvu jsme poprosili, zda by nemohla obec udŊlat nŊjak® reklamn² 

pŚedmŊty, kter® bychom mohli v Radslavic²ch ļi Troubk§ch pŚedat a dŊlat tak jeġtŊ vŊtġ² propagaci obce. Ģe obec 

¼pornŊ ġetŚ² jiģ deset let na ļistiļku, to v²me a ch§peme, ale zam²tavĨ postoj minul®ho veden² obce s t²m, ģe jde o 

soukromou akci, n§s pŚeci jen dost zaskoļil. Proto jsme se rozhodli, ģe poŚ§d§n² dalġ²ho roļn²ku v ģ§dn®m pŚ²padŊ jiģ 

dŊlat nebudeme. Domn²vali jsme se ale, ģe prostory ve stodole jsou na tyto akce velmi vhodn® a ģe by bylo dobr®, 

kdyby se v GrymovŊ senioŚi nad§le setk§vali. AŠ si organizaci vezmou na starost jin² senioŚi a ve spolupr§ci s obc² 

tradici zachovaj². Bohuģel, nic se neuskuteļnilo a jedna kapitola setk§v§n² skonļila. 

Bylo n§m ale l²to nevyuģ²t z²skanĨch zkuġenost² a proto jsme se rozhodli, ģe udŊl§me soukrom® sportovn² odpoledne 

pro pŚ²znivce Grymovsk®ho sportovn²ho spolku a pŚ²znivce volebn² strany Za obec pŊknŊjġ², k tomu jsme pozvali p§r 

hostŢ. SoutŊģilo 18 grymovskĨch tŚ²ļlennĨch druģstev, k tomu se pŚidalo 5 hostuj²c²ch druģstev, tj. 69 soutŊģ²c²ch. 

S div§ky n§s bylo pŚes stovku. SoutŊģilo se v pŊti discipl²n§ch ïminigolf, golf, ġipky, minigolf a hod na koġ. Ģiv§ 

hudba, grilovan® sel§tko a pŚ§telsk§ pohoda doprov§zela cel® odpoledne i pozdn² veļer. Byli jsme r§di, ģe naġe pozv§n² 

vyslyġela i nov§ pan² starostka, kter§ se tak® aktivnŊ do sportovn²ho dŊn² zapojila a mohla si tak udŊlat o vġem svŢj 

vlastn² obr§zek z druh® strany ï od Vrbovce. Dle ohlasŢ pŚ²tomnĨch pŚi akci ļi n§slednĨch emailovĨch se akci 

vydaŚila. Pochvaln§ slova (typu ï super akce, ģijete bav²te se ï super, super zapojen² grymovskĨch, jako vģdy ï bezva, 
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to se snad jinde nevid² ļi nejlepġ² akce za posledn²ch 20 let v GrymovŊ) jsou odmŊnou pro n§s vġechny, co jsme se na 

organizaci akce pod²leli.  

L.Kuļa ï GrymovskĨ sportovn² spolek 

wŜŀƪŎŜ őƭŜƴǻ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝƘƻ ǾŜŘŜƴƝ ƻōŎŜ 
Jsou n§m vytĨk§ny tŚi vŊci: 1. nenechali jsme na popud L. Kuļi vyrobit reklamn² pŚedmŊty, 2. povaģovali jsme akci za 

soukromou a 3. akce se jin² senioŚi nechytli a tradici ve spolupr§ci s obc² nezachovali.  

Ad 1. reklamn² pŚedmŊty obce jsme nemŊli, jinak bychom je poskytli. K vĨrobŊ novĨch jsme nevidŊli dŢvod s ohledem 

na ¼roveŔ vz§jemn® spolupr§ce a skuteļnost, ģe spolek ani jednou nepodal ģ§dost o z²sk§n² obecn²ch prostŚedkŢ.  

Ad 2. je tŚeba rozliġovat veŚejnou akci a akci pro veŚejnost. Z pohledu obce, jako veŚejn®ho subjektu hospodaŚ²c²ho 

s veŚejnĨmi prostŚedky, kterĨ je pod veŚejnou kontrolou, se jednalo o akci poŚ§danou soukromĨm subjektem ï spolkem 

ï tedy o soukromou akci otevŚenou veŚejnosti. 

Ad 3. obec poŚ§d§ po Śadu let vlastn² setk§n² s grymovskĨmi seniory, kter® je jinak zamŊŚen®, nem§ sportovn² r§z, je 

pravidelnŊ navġtŊvovan®, a tak nevidŊla ģ§dnĨ dŢvod zavedenou tradici mŊnit. Skuteļnost, ģe se v obci neobjevili Ăjin² 

senioŚiñ, kteŚ² by v akci spolku chtŊli pokraļovat d§l, je fakt, kterĨ se n§m sice nemus² l²bit, ale to je tak vġe. 

Co Ś²ct z§vŊrem? Znovu Śeġ²me minulost, kterou nezmŊn²me. Pokud se chceme pohnout d§l, mŊli bychom se m²sto 

starĨch nedorozumŊn² soustŚedit na to, co je a bude. Spolky jsou urļitŊ dŢleģitou souļ§st² ģivota obce, nov® 

zastupitelstvo jejich ļinnost viditelnŊ podporuje i finanļnŊ a i na str§nk§ch tohoto zpravodaje je jim vŊnovanĨ velkĨ 

prostor. Nikdo z veden² obce nezpochybŔuje jejich ļinnost a pŚ²nos pro obec. Ļemu pak pomŢģe tato polemika 

a vracen² se zp§tky, to je ot§zka, na kterou si mus² kaģdĨ odpovŊdŊt s§m. 

GrymovskĪ sportovn² spolek v roce 2019  

Tak jako kaģdĨm rokem i loni jsme svou sportovn² 

ļinnost zamŊŚili v l®tŊ na tenis a v zimŊ na stoln² 

tenis. ZpestŚen²m byly turnaje v tŊchto sportech, 

pŚiļemģ nejl®pe se vydaŚil turnaj sm²ġenĨch dvojic 

v tenisu, kter®ho se z¼ļastnilo 16 nadġencŢ.  

Pro sv® ļleny a pŚ²znivce jsme uspoŚ§dali Slivkoġt, 

Sportovn² odpoledne, Louļen² s l®tem a dom§c² 

zab²jaļku. Vlakem jsme dojeli do Vset²na a zpŊt na 

kole, na Sol§ni sb²rali houby.  

Ve spolupr§ci s obc² probŊhly 2 akce: I. roļn²k 

memori§lu Frantiġka Kubj§ta v mal® kopan®, kde 

jsme mŊli zastoupen² i jako tĨm, a letn² kino. Dle 

ohlasu se film ĂO ļem muģi touģ²ñ stovce pŚ²tomnĨch 

div§kŢ l²bil.  

Naġi ļlenov® se z¼ļastnili Her bez hranic 

v Radslavic²ch a soutŊģe ve stŚelbŊ z malor§ģky pŚi 

setk§n² seniorŢ, n²ģ zv²tŊzili. 

Snaģ²me se tak® peļovat o obecn² pozemky v okol² 

hŚiġtŊ, zejm®na o pŊknĨ vzhled zelenŊ. Na jaŚe jsme 

upravili chodn²ļek k BeļvŊ a odmŊnou n§m byla 

skuteļnost, ģe pr§vŊ Beļva se stala nejv²ce 

navġtŊvovanĨm relaxaļn²m m²stem v obci. 

Jsme r§di, ģe naġe ļinnost v obci neunikla 

zastupitelstvu obce, kter® n§m ¼sty pan² starostky 

podŊkovalo za celoroļn² ļinnost. Jako kaģdoroļnŊ 

koncem roku jsme pŚipravili posezen² s ohŔostrojem 

na hŚiġti.  

Jarmila Gr®e, pŚedsedkynŊ spolku 
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::   Slovem a obrazem  ::  Slovem a obrazem   ::   Slovem a obrazem  ::  

Pl§novac² v²kend 

Ve dnech 26. ï 27. ļervence 2019 se uskuteļnil v poŚad² 

tŚet² pl§novac² v²kend. C²lem bylo spoleļnŊ se zamyslet 

se nad aktu§ln²mi potŚebami obce a navrhnout jejich 

moģn§ Śeġen². Đļast obļanŢ byla na rozd²l od 

pŚedchoz²ch dvou bohuģel n²zk§. 

 

 
 

Zlat§ cihla 

Dne 1. srpna 2019 pŚevzala m²stostarostka obce z rukou 

ministrynŊ pro m²stn² rozvoj Kl§ry Dost§lov® v BŊlot²nŊ 

ocenŊn² Zlat§ cihla za stavbu obecn² stodoly v r§mci 

soutŊģe Vesnice roku 2019 spojenou s darem ve vĨġi 

16 500 Kļ. 

 

 

Hry bez hranic  

Na Hry bez hranic, kter® v Radslavic²ch probŊhly 14. 

z§Ś² 2019, jsme se vydali na kolech. PŚijeli jsme prvn², 

abychom se mohli na Radslavice a Grymov pod²vat 

z horkovzduġn®ho balonu. K naġ² smŢle vġak jiģ od r§na 

foukal velkĨ v²tr, a tak jsme se nechali na zemi v balonu 

alespoŔ vyfotit.  

Vlastn² soutŊģe prob²haly na rŢznĨch m²stech Radslavic, 

na fotbalov®m hŚiġti, stŚelnici ļi vļel²m h§jku. Mladġ² 

startuj²c² nejv²ce zaujala j²zda na ļtyŚkolce s opaļnĨm 

Ś²zen²m a puzzle. Pro ty starġ² byla zaj²mavŊjġ² stŚelba 

z malor§ģky ļi vŊdomostn² soutŊģ o Radslavic²ch. PŚi 

bŊhu pŚes pŚek§ģky jsme se zapotili vġichni.  

Naġi obec reprezentovala tentokr§t dvŊ tŚ²ļlenn§ 

druģstva. Nejl®pe jsme si vedli ve stŚelbŊ z malor§ģky. 

CelkovŊ jsme na ĂbednŊñ sice nest§li, ale Grymov dal 

v r§mci Mikroregionu Pobeļv² o sobŊ vŊdŊt, vģdyŠ n§s 

tam bylo ze vġech pŚ²tomnĨch nejv²c. 

O tom, ģe se n§m tam l²bilo, svŊdļ² i to, ģe jsme 

odj²ģdŊli jako jedni z posledn²ch, a to s obecn²m 

praporem nad hlavou.  
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TenisovĪ turnaj 

V minul®m roce probŊhl dalġ² roļn²k tenisov®ho turnaje 

ve ļtyŚhŚe sm²ġenĨch dvojic. Ģe akce je jiģ nŊkolik let po 

sobŊ a soudŊ podle n§vġtŊvnosti, ļ²m d§l ¼spŊġnŊjġ², 

st§v§ se z n² tradiļn² vrchol tenisov® sez·ny. Z¼ļastnilo 

se 8 druģstev a o stup²nky se podŊlili: 1. Katka 

Hrabinov§ a JiŚ² Vr§na, 2. Blanka Nitkov§ a Mirek Gree 

a 3. Petra Zem§nkov§ a LaŅa VitoslavskĨ. OcenŊn² ale 

byli vġichni z¼ļastnŊn². Neġlo jen o pŚ²jemnĨ sportovn² 

z§ģitek pro tenisty, ale o vĨbornou z§bavu pro vġechny 

fanouġky a hosty, kterĨch byla pln§ tribuna. Obļerstven² 

a dobr§ n§lada je na t®to akci samozŚejmost². Vġichni se 

jiģ tŊġ²me na dalġ² roļn²k a sportovci se plnŊ pŚipravuj² 

na novou sezonu. GrymovskĨ sportovn² spolek 

 

 
 

 
 

 

BobŠ²k techniky a z§bava 

V sobotu 28. z§Ś² 2019 se za stodolou uskuteļnila 

uk§zka techniky hasiļŢ, policie, plavebn² spr§vy, 

vĨstava motorek, uk§zka ļinnosti hasiļŢ, pŚedn§ġka 

o integrovan®m z§chrann®m syst®mu a soutŊģe pro dŊti. 

Na dŊtskĨ program plynule nav§zala taneļn² z§bava.  
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Setk§n² seniorŨ v Radslavic²ch 

I v loŔsk®m roce se Grymovġt² senioŚi z¼ļastnili setk§n² 

seniorŢ v Radslavic²ch a soutŊģe ve stŚelbŊ ze 

vzduchovky. Startovala dvŊ grymovsk§ druģstva. 

Nevedli jsme si opŊt ġpatnŊ. Druģstvo ve sloģen² ZdeŔka 

Kuļov§, Anton²n Zamazal a Ladislav Kuļa zv²tŊzilo. 

Jako vģdy bylo sportovn² setk§n² pŚ²jemn® a pohodov®. 

 

 

Setk§n² grymovskĪch seniorŨ 

Dne 14. listopadu 2019 se v obecn² stodole uskuteļnilo 

tradiļn² setk§n² seniorŢ. V r§mci akce informovala 

starostka o dŊn² v obci, zejm®na situaci v dopravŊ. 

Diskutovaly se tak® vĨsledky dotazn²kov® ankety 

a pl§novac²ho v²kendu. 

 

 
 

 

8. Grymovsk§ pōtka 

Za ide§ln²ch podm²nek 19. Ś²jna 2019 padaly velmi 

rychl® ļasy. V²tŊz Petr Kuļera z dom§c²ho SK Salix 

Grymov dobŊhl v ļase 16:09 pŚed Pavlem DvoŚ§kem 

(16:12) a Tom§ġem Blahou (16:30). Mezi ģenami byla 

nejrychlejġ² a novĨ rekord stanovila Tereza ńurdiakov§ 

v ļase 18:06 pŚed Simonou Grulichovou (20:25) 

a KateŚinou Ondruġ²k (20:39).  

 

 
 

 
 

 


